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PROTOKÓŁ    Nr XVI/08 
z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 23  kwietnia 2008 roku 

 w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy Rybno pod przewodnictwem 

Pana  Mariana Ligmana  – Przewodniczącego Rady Gminy. 
 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 1000 ,  zakończono o godz.1225. 

Stan osobowy Rady  - 15 radnych  

W obradach zgodnie z listą obecności uczestniczyło 14 radnych. 

Radna Pani Elżbieta Jędrzejewska usprawiedliwiła swoją nieobecność. 

 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 

1. Pan Edmund Ligman             - Wójt Gminy 

2. Pan Mirosław Karbowski      -  Sekretarz Gminy 

3. Pani  Zdzisława Kanicz         -  Skarbnik Gminy 

5. Sołtysi wsi w liczbie              - 18 osób 
 

 

Ad.  pkt 1 i 2 
 
 

Pan Marian Ligman  – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady  
XVI sesji Rady Gminy Rybno, powitał Panie i Panów Radnych oraz 
zaproszonych gości.   Stwierdził, że na stan  Rady 15 radnych w obradach bierze 
udział 14 radnych , co stanowi kworum Rady wymagane  do prowadzenia 
prawomocnych obrad i podejmowania prawomocnych uchwał. 

 
 

 
Ad. pkt 3 
 
Porządek obrad XVI sesji Rady Gminy Rybno. 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
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3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  XV sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy . 
6. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Rybno za 2007 rok 
    1) przedstawienie Uchwały   Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
        Obrachunkowej w Olsztynie  Nr 329/2008 z dnia 16 kwietnia 2008 roku 
        w sprawie wydania opinii   o przedłożonym przez Wójta Gminy Rybno  
        sprawozdaniu    z wykonania budżetu Gminy Rybno za 2007 rok, 
    2) przedstawienie Uchwały Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy Rybno  z dnia  
        2 kwietnia 2008 roku w sprawie zaopiniowania wykonania  budżetu oraz  
        wniosku dotyczącego absolutorium, 
   3)  przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego  Regionalnej Izby  
        Obrachunkowej  w Olsztynie Nr 236/2008 z dnia  09 kwietnia 2008 roku  
        w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji  Rewizyjnej Rady Gminy  Rybno   
        o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Rybno za 2007 rok, 
    4) dyskusja 
    5) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 
 7. Podjecie uchwał w następujących sprawach: 
     1) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok, 
     2) wyrażenia zgody na zawarcie umowy  i zabezpieczenia prawidłowego 
         i terminowego wydatkowania przyznanych środków finansowych Funduszu  
         Rozwoju Kultury Fizycznej, 
     3) przyjęcia do realizacji w drodze współdziałania remontu chodników  
         w ciągu dróg powiatowych, 
     4) ustalenia stawki opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości  
         nieruchomości spowodowanej budową urządzeń infrastruktury technicznej, 
     5) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych 
          nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Rybno. 
8. Wolne wnioski i zapytania. 
9. Zamknięcie obrad. 
 
 
 Pan Marian Ligman- Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do radnych 
i Pana Wójta z pytaniem czy ktoś z radnych lub Pan Wójt chciałby wnieść zmiany 
bądź poprawki  do porządku obrad jaki radni otrzymali w zawiadomieniach   
o zwołaniu sesji. 
Pan  Edmund Ligman - Wójt Gminy  zgłosił wniosek o wprowadzenie pod obrady 
XVI sesji dodatkowo osiem projektów  uchwał  w punkcie 7  jako podpunkty od   
6 do 13 w sprawie :  
6) przystąpienia Gminnego Ośrodka Pomocy  Społecznej  w Rybnie do projektu 
systemowego finansowanego z Europejskiego  Funduszu Społecznego w Ramach 
Programu Operacyjnego  Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet VII Promocja I 
Integracji Społecznej , Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej 
integracji przez  ośrodki pomocy społecznej - projekty systemowe, 
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 7) przyjęcia  do realizacji w drodze porozumienia wykonania przebudowy  
    chodnika w ciągu drogi  wojewódzkiej  Nr 538 w miejscowości Żabiny, 
8) przyjęcia do realizacji w drodze porozumienia wykonania przebudowy zatoki  
    autobusowej w ciągu   drogi wojewódzkiej Nr 538 w miejscowości  Gralewo 
    Stacja,  
9) nadania nazwy ulicy w miejscowości Rybno, 
10)przeznaczenia  do sprzedaży  nieruchomości położonej w obrębie  Tuczki 
     stanowiącej własność Gminy Rybno,  
11) zezwolenia na nabycie gruntów przeznaczonych na przedłużenie drogi  
      wewnętrznej oraz na przepompownię ścieków w Żabinach , 
12) zezwolenia na nabycie gruntów przeznaczonych na poszerzenie drogi gminnej  
      Nr 185064 w Rybnie, 
13) udzielenie Powiatowi Nowomiejskiemu pomocy finansowej w formie dotacji  
      celowej na dofinansowanie kosztów organizacji obchodów 190-lecia Powiatu  
      Lubawskiego. 
                   

Więcej wniosków ani uwag do proponowanego porządku obrad XVI sesji 
nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 
głosowanie  zgłoszony przez  Pana Wójta wniosek o wprowadzenie do porządku 
obrad   osiem projektów  uchwał.                 . 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na stan osobowy Rady 15 radnych,  
w obecności  14 radnych jednogłośnie 14 głosami „ za” przyjęła wniosek 
o włączenie do porządku obrad XVI sesji  8 projektów uchwał.  
 
Porządek obrad XVI sesji Rady Gminy Rybno po zmianach. 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  XV sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy . 
6. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Rybno za 2007 rok 
    1) przedstawienie Uchwały   Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
        Obrachunkowej w Olsztynie  Nr 134/2007 z dnia 02 kwietnia 2008 roku 
        w sprawie wydania opinii   o przedłożonym przez Wójta Gminy Rybno  
        sprawozdaniu  z wykonania budżetu Gminy za 2007 rok, 
    2) przedstawienie Uchwały Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy Rybno  z dnia  
        2 kwietnia 2008 roku w sprawie zaopiniowania wykonania  budżetu oraz  
        wniosku dotyczącego absolutorium, 
   3)  przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego  Regionalnej Izby  
        Obrachunkowej  w Olsztynie Nr 114/2007 z dnia  30 marca 2008 roku  
        w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji  Rewizyjnej Rady Gminy  Rybno   
        o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Rybno za 2007 rok, 
    4) dyskusja 
    5) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy.          
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 7. Podjecie uchwał w następujących sprawach: 
     1) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok, 
     2) wyrażenia zgody na zawarcie umowy  i zabezpieczenia prawidłowego 
         i terminowego wydatkowania przyznanych środków finansowych Funduszu  
         Rozwoju Kultury Fizycznej, 
     3) przyjęcia do realizacji w drodze współdziałania remontu chodników  
         w ciągu dróg powiatowych, 
     4) ustalenia stawki opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości  
         nieruchomości spowodowanej budową urządzeń infrastruktury technicznej, 
     5) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych 
          nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Rybno. 
     6) przystąpienia Gminnego Ośrodka Pomocy  Społecznej  w Rybnie do  
         projektu systemowego finansowanego z Europejskiego  Funduszu  
         Społecznego w Ramach Programu Operacyjnego  Kapitał Ludzki  
         2007-2013, Priorytet VII Promocja I Integracji Społecznej , Poddziałanie  
         7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez  ośrodki pomocy  
         społecznej - projekty systemowe, 
    7) przyjęcia  do realizacji w drodze porozumienia wykonania przebudowy  
        chodnika w ciągu drogi  wojewódzkiej  Nr 538 w miejscowości Żabiny, 
    8) przyjęcia do realizacji w drodze porozumienia wykonania przebudowy 
        zatoki  autobusowej w ciągu   drogi wojewódzkiej Nr 538 w miejscowości  
        Gralewo Stacja,  
   9) nadania nazwy ulicy w miejscowości Rybno, 
 10) przeznaczenia  do sprzedaży  nieruchomości położonej w obrębie  Tuczki 
       stanowiącej własność Gminy Rybno,  
 11) zezwolenia na nabycie gruntów przeznaczonych na przedłużenie drogi  
       wewnętrznej oraz na przepompownię ścieków w Żabinach , 
 12) zezwolenia na nabycie gruntów przeznaczonych na poszerzenie drogi  
      gminnej  Nr 185064 w Rybnie, 
 13) udzielenie Powiatowi Nowomiejskiemu pomocy finansowej w formie dotacji  
      celowej na dofinansowanie kosztów organizacji obchodów 190-lecia Powiatu  
      Lubawskiego.                   
8. Wolne wnioski i zapytania. 
9. Zamknięcie obrad. 
 
 
 
Ad. pkt.  4 
 
  
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych 
z pytaniem, czy są uwagi do sporządzonego protokołu z XV sesji Rady Gminy. 
Radni nie zgłosili uwag, ani poprawek do protokołu, Rada Gminy w głosowaniu 
jawnym  na  ustawowy skład Rady 15 radnych w obecności 14 radnych , 
jednogłośnie 14 głosami „ za „  przyjęła protokół z  XV sesji Rady Gminy. 
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Ad. pkt 5 
 
 
 Pan Edmund Ligman – Wójt Gminy Rybno złożył sprawozdanie 
 z działalności  międzysesyjnej  Wójta Gminy( sprawozdanie stanowi załącznik 
do protokołu). 
Poinformował radnych i sołtysów, że nastąpiła zmiana w składzie sołtysów 
została wybrana na sołtysa wsi Szczupliny Pani Krystyna Rosik po odwołaniu  
z funkcji sołtysa Pani Małgorzaty Gross, z powodu nie rozliczenia z zebranego 
podatku  w miesiącu marcu 2008 roku. 
Zwrócił się z prośbą do Pani Sołtys wsi Gralewo Stacja, aby zwróciła uwagę na 
nieoklejanie przystanku  autobusowego w którym dzieci oczekują na autobus, 
gdyż  ogranicza to widoczność  dzieciom . 
Przewodniczący Rady Gminy  powiedział, że  inwestorzy prowadzą inwestycje, 
i tam, gdzie trzeba usunąć drzewka  należy posadzić  chociażby w donicach tuje 
czy inne krzewy , aby chociaż w okrojonych wielkościach ta zieleń była. 
Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że  są prowadzone rozmowy z inwestorami, by  jeżeli 
jest tylko możliwość zieleń utrzymać. Dodał, że będą sadzone drzewka  wyrosłe  
z nasion poświęconych  przez  Papieża Benedykta XVI  podczas pobytu w Polsce, 
wylosowana została Parafia w Koszelewach , Ksiądz tejże Parafii już podjął 
inicjatywę w tej sprawie. 
Radny Pan Edward Wiśniewski powiedział, że w dniu wczorajszym był 
organizowany dzień ekologii  w Szkole Podstawowej w Rybnie otrzymał 
zaproszenie i brał w nim udział , podziękował nauczycielom i wychowawcom za 
propagowanie ekologii już w szkołach od najmłodszych klas. 

Radni nie  zgłosili więcej uwag ani pytań do złożonego przez Pana Wójta 
sprawozdania. 
 
 
Ad. pkt 6 
 
 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Rybno za rok 2007. 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Pan  Marian Ligman   przedstawił Radzie  
Gminy Uchwałę  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Olsztynie Nr  329/2008 z dnia  16 kwietnia 2008 roku w sprawie wydania 
opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Rybno sprawozdaniu  z wykonania 
budżetu Gminy za rok 2007 (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 
stwierdzając, że Regionalna Izba Obrachunkowa  wydała pozytywną opinię 
o przedłożonym sprawozdaniu. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy  poprosił Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy o przedstawienie uchwały Komisji . 
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 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Marian Granica przedstawił 
Uchwałę Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno z dnia 2 kwietnia 2008 roku  
w sprawie  zaopiniowania  wykonania budżetu oraz wniosku dotyczącego 
absolutorium (uchwała stanowi załącznik do protokołu) . 
Komisja pozytywnie w obecności 5 członków jednogłośnie  zaopiniowała  
wykonanie budżetu Gminy za 2007 rok przez Wójta Gminy i wystąpiła do Rady 
Gminy o udzielenie Wójtowi absolutorium z  tytułu wykonania budżetu Gminy za 
2007 rok. 
Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedstawionych przez Przewodniczącego  
Rady Gminy i Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno  
uchwał. 
 W związku z powyższym  Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian  
Ligman  przedstawił  Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie  Nr 236/2008 z dnia   09 kwietnia 2008 roku  
w sprawie zaopiniowania wniosku  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno 
o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Rybno za 2007 rok(uchwała stanowi 
załącznik do protokołu).  
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że  Skład Orzekający wydał pozytywną 
opinię o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Rybno  wniosku  
w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Rybno za 2007 rok. 
 Następnie  otworzył dyskusję na temat sprawozdania z wykonania budżetu  
Gminy Rybno za 2007 rok. 

Głos zabrał Pan Piotr Kamiński – Przewodniczący wspólnego posiedzenia 
Komisji   stałych Rady Gminy Rybno , stwierdził, że Komisje szczegółowo 
analizowały  wykonanie przez Wójta Gminy  budżetu za rok 2007. 

Komisje po zapoznaniu się ze stanowiskiem Regionalnej Izby 
Obrachunkowej  pozytywnie  oceniły podejmowane przez Wójta Gminy działania 
na rzecz wykonania  budżetu uchwalonego przez Radę Gminy , jednogłośnie  
w obecności 13 członków  pozytywnie ustosunkowały się do projektu uchwały  
w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium. 

W dyskusji nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy  za rok 2007  
więcej  uwag i pytań radni nie zgłosili.  
 Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian Ligman stwierdził, że 
Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Rybna za 2007 rok, Komisja 
Rewizyjna  jednogłośnie pozytywnie  zaopiniowała wykonanie budżetu  przez 
Wójta Gminy za 2007 rok i wystąpiła do Rady Gminy z wnioskiem o udzielenie 
Wójtowi Gminy absolutorium z tego tytułu.  
Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie pozytywnie zaopiniowała wniosek 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno  o udzielenie absolutorium dla Wójta 
Gminy Rybno. W dyskusji na sesji radni nie  zgłosili uwag ani zastrzeżeń do 
wykonania przez Wójta Gminy budżetu za rok 2007. Zwrócił się do radnych  
z pytaniem czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie  absolutorium dla Wójta 
Gminy. 
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Radni nie zgłosili uwag, ani zapytań w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy  
w związku z czym  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady  
wniosek  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno o  udzielenie Wójtowi Gminy 
absolutorium. 
 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na  ustawowy  skład Rady  
15 radnych w sesji brało udział 14 radnych, jednogłośnie 14 głosami  „ za”  
podjęła uchwałę  w sprawie  absolutorium dla Wójta Gminy ( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu). 
 Wójt Gminy Pan Edmund Ligman  podziękował  Radzie Gminy za 
jednogłośne udzielenie mu absolutorium. Stwierdził, że  nie był to łatwy rok, ale  
to co było zaplanowane  realizowaliśmy z własnych środków.   
         Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian Ligman pogratulował Wójtowi 
Gminy  otrzymanego jednogłośnie  od Rady Gminy absolutorium. Stwierdził, że  
Rada Gminy stawia  przed Wójtem ambitne zadania , a ten Wójt  potrafi te 
zadania zrealizować. Chciałby w imieniu Rady Gminy i całego społeczeństwa 
podziękować Panu Wójtowi za wkład pracy na rzecz  rozwoju gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minutową przerwę do godz. 
1055. Po wznowieniu obrad Rada Gminy przystąpiła do  realizacji kolejnych 
punktów porządku obrad. 

 
 
 
Ad. pkt. 7 
 
 
Rada Gminy przystąpiła do podejmowania uchwał. 
 
1. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian Ligman stwierdził, że Komisje 
Rady Gminy analizując  proponowane zmiany w budżecie nie wniosły uwag ani 
poprawek pozytywnie opiniując proponowane zmiany. 
Zwrócił się z pytanie do radnych czy ktoś chciałby zabrać głos na sesji w sprawie 
proponowanych zmian w budżecie. 
Na wniosek Pana Wójta Gminy Pani  Zdzisława Kanicz – Skarbnik Gminy 
omówiła proponowane zmiany w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok, aby sołtysi 
obecni na sesji mieli możliwość zapoznania się z proponowanymi zmianami . 
Radny Pan Piotr Kamiński zapytał na czym będzie polegał remont i modernizacja  
starego budynku Szkoły Podstawowej w Rybnie. 
Pan Wójt Gminy odpowiedział, że  trzeba będzie zerwać podłogę, tynki, 
wymienić instalację elektryczną, jest to zalecenie SANEPID-u i musimy to 
wykonać w przeciwnym razie będziemy mieli nałożone kary. Odbędzie się 
przetarg na wykonanie remontu i modernizacji, który jest planowany w okresie 
wakacyjnym. 
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Radny Pan Józef Zalewski  zapytał, czy  na budowę boiska w Rybnie przy Szkole 
Podstawowej w Rybnie  można uzyskać dofinansowanie. 
 Pan Wójt Gminy odpowiedział, że tak  w 50%,  koszt tej inwestycji  wynosi 
374.366,15zł. Planujemy przeznaczyć środków własnych w wysokości 
187.366,15 zł , pozostałe 50%  z Urzędu Kultury Fizycznej i Sportu. 
 W związku z brakiem dalszych pytań dot. proponowanych zmian 
w budżecie Gminy Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził 
głosowanie nad projektem  uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno 
na 2008 rok. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w głosowaniu  brało udział 14 radnych ,  jednogłośnie 14 głosami     
„ za” podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 
rok  ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 
 

2. Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umowy 
    i zabezpieczenia prawidłowego i terminowego wydatkowania przyznanych   
    środków finansowych Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej. 
 
 
 Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umowy i zabezpieczenia 
prawidłowego i terminowego wydatkowania przyznanych  środków finansowych 
Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej.                                                                                                            
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 14 radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  
„ za” podjęła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 
i zabezpieczenia prawidłowego i terminowego wydatkowania przyznanych   
środków finansowych Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej ( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
3. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji w drodze współdziałania  
   remontu chodników w ciągu dróg powiatowych. 
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że Gmina  wystąpiła z wnioskiem do Zarządu 
Dróg Powiatowych o dokończenie budowy chodnika w Prusach, wykonanie 
zatoki autobusowej oraz chodnika wzdłuż zatoki  w miejscowości Koszelewy  
i Rybno. Gmina poniesie koszty związane z ułożeniem chodników i budową 
zatok, natomiast Powiatowy Zarząd  Dróg w Działdowie zakupi materiały  
i zapewni nadzór techniczny. 
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Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie  przyjęcia do realizacji w drodze współdziałania  
remontu chodników w ciągu dróg powiatowych.                                                                                                            
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 14 radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  
„ za” podjęła uchwałę  w sprawie przyjęcia do realizacji w drodze 
współdziałania remontu chodników w ciągu dróg powiatowych ( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
4. Projekt uchwały w sprawie  ustalenia stawki opłaty adiacenckiej z tytułu  
    wzrostu wartości nieruchomości spowodowanej budową urządzeń  
    infrastruktury technicznej. 
 
 
  

W związku z brakiem pytań dotyczących projektu uchwały 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały  w sprawie  ustalenia stawki opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu 
wartości nieruchomości spowodowanej budową urządzeń   infrastruktury 
technicznej. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy  skład Rady  
15 radnych w obecności 14 radnych   0 głosami  ,, za” przy 14 głosach  
„ przeciwnych ” odrzuciła projekt uchwały w sprawie  ustalenia stawki 
opłaty adiacenckiej z tytułu  wzrostu wartości nieruchomości spowodowanej 
budową urządzeń infrastruktury technicznej. 
 
 
 
 5. Projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego  
     wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli zatrudnionych w szkołach  
     prowadzonych  przez Gminę Rybno. 
 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że projekt uchwały był 
szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji, Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały zwrócił się do radnych z pytaniem, czy ktoś 
chciałby zabrać głos na sesji w sprawie projektu uchwały. 
W związku z brakiem pytań i uwag  ze strony radnych  Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach  prowadzonych  przez Gminę Rybno. 
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         Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy  skład Rady  
15 radnych w obecności 14 radnych 14 głosami  ,, za”  podjęła uchwałę  
w  sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
niektórych nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych  przez 
Gminę Rybno  ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
6. Projekt uchwały w sprawie  przystąpienia Gminnego Ośrodka Pomocy 
    Społecznej w Rybnie do projektu systemowego finansowego z  Europejskiego 
    Funduszu  Społecznego w Ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki  
    2007-2013, Priorytet VII Promocja I Integracji Społecznej , Poddziałanie  7.1.1  
    Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy  
    społecznej - projekty systemowe. 
 
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że w ramach projektu  będą podejmowane 
działania  zmierzające do ułatwienia dostępu do rynku pracy osobom  
bezrobotnym  poszukującym pracy lub nie pozostających w zatrudnieniu, a  
będących  w wieku aktywności zawodowej i korzystających ze świadczeń 
pomocy społecznej , a także integracji społecznej młodzieży pochodzących ze 
środowisk zagrożonych wykluczeniem  społecznym. Podobna sytuacja  jest  
w innych gminach w powiecie działdowskim i ten program będzie realizowany 
poprzez nawiązanie partnerstwa z tymi gminami.  
 Radni nie zgłosili uwag ani pytań do projektu uchwały w związku z czym 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały w sprawie przystąpienia Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Rybnie do projektu systemowego finansowego z  Europejskiego 
Funduszu  Społecznego w Ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki  
2007-2013, Priorytet VII Promocja I Integracji Społecznej , Poddziałanie  7.1.1  
Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy  społecznej 
- projekty systemowe. 
         Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy  skład Rady  
15 radnych w obecności 14 radnych 14 głosami  ,, za”  podjęła uchwałę  
w  sprawie przystąpienia Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rybnie 
do projektu systemowego finansowego z  Europejskiego Funduszu  
Społecznego w Ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, 
Priorytet VII Promocja I Integracji Społecznej , Poddziałanie  7.1.1 Rozwój 
 i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy  społecznej - 
projekty systemowe (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 



 11 

7. Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia do realizacji w drodze porozumienia  
    wykonania  przebudowy chodnika  w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 538   
    w miejscowości Żabiny. 
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił , że gmina wystąpiła do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Olsztynie o dalszą przebudowę chodnika w Żabinach oraz  
przebudowę zatoki autobusowej  w miejscowości Gralewo Stacja aby zapewnić 
bezpieczeństwo dzieci dojeżdżających  do szkoły, który to temat zgłaszał sołtys  
i Rada Sołecka Gralewa Stacji.  

Zarząd Dróg Wojewódzkich pozytywnie odniósł się do naszych  wniosków, 
gmina ponosi koszty robocizny, zakupu i dostarczenia kruszywa do przebudowy, 
natomiast Zarząd Dróg  zakupi i dostarczy materiały. 
Radny Pan Edward Wiśniewski stwierdził, że  każda  przebudowa i modernizacja  
chodników , czy innych obiektów wpływa na poprawę estetyki  danej 
miejscowości , a tym samym całej gminy, 

  W związku z brakiem dalszych  pytań i uwag  ze strony radnych  
Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały  w sprawie  przyjęcia do realizacji w drodze porozumienia 
wykonania przebudowy chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 538 
w miejscowości Żabiny.                                                                                    
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 14 radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  
„ za” podjęła uchwałę  w sprawie przyjęcia do realizacji w drodze 
porozumienia wykonania przebudowy  chodnika w ciągu  drogi 
wojewódzkiej  Nr 538  w miejscowości Żabiny ( uchwała stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
 
8. Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia do realizacji w drodze porozumienia  
    wykonania  przebudowy  zatoki autobusowej w ciągu drogi wojewódzkiej  
     Nr 538   w miejscowości  Gralewo Stacja. 
 
 

 Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie  przyjęcia do realizacji w drodze porozumienia wykonania 
przebudowy  zatoki autobusowej  w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 538  
w miejscowości Żabiny. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 14 radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  
„ za” podjęła uchwałę  w sprawie przyjęcia do realizacji w drodze 
porozumienia wykonania przebudowy  zatoki autobusowej w ciągu  drogi 
wojewódzkiej  Nr 538  w miejscowości Gralewo Stacja  ( uchwała stanowi 
załącznik do protokołu). 
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9. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Rybno. 
 
 

 Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Rybno. 
  Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 14 radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  
„ za” podjęła uchwałę  w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Rybno 
(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
10. Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości  
      położonej w obrębie Tuczki  stanowiącej własność Gminy Rybno. 
     
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że  Agencja Nieruchomości Rolnych przekazała 
zabudowany teren gminie, zostało to skomunalizowane, mieszka tam Pani 
Szczypińska, dba o ten budynek , jest on  położony z dala od drogi i gminie jest 
niepotrzebny. Pani Szczypińska wystąpiła z wnioskiem o  kupna tej zabudowanej 
nieruchomości . 

 Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję  zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości  
położonej w obrębie Tuczki  stanowiącej własność Gminy Rybno. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 14 radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  
„ za” podjęła uchwałę  w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości  
położonej  w obrębie Tuczki  stanowiącej własność Gminy Rybno (uchwała 
stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
 
11. Projekt uchwały w sprawie zezwolenia na nabycie gruntów przeznaczonych  
      na przedłużenie drogi wewnętrznej oraz na przepompownię ścieków  
      w Żabinach. 
 
  

Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie  zezwolenia na nabycie gruntów przeznaczonych  na 
przedłużenie drogi wewnętrznej oraz na przepompownię ścieków w Żabinach. 
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Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 14 radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  
„ za” podjęła uchwałę  w sprawie zezwolenia na nabycie gruntów 
przeznaczonych  na przedłużenie drogi wewnętrznej oraz na przepompownię 
ścieków w Żabinach (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
12. Projekt uchwały w sprawie zezwolenia na nabycie gruntów przeznaczonych  
      na  poszerzenie drogi gminnej Nr 185064 w Rybnie. 
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że 2-3 lata temu  położono asfalt na drodze do 
restauracji Świtezianka , nie ma chodnika i parkingu, jest możliwość kupienia    
10 arów gruntów od Pana Józefa Liberackiego, można będzie położyć chodnik  
i urządzić parking. Podniosłoby to bezpieczeństwo na tak uczęszczanej drodze 
dojazdowej również na plażę. 
Radny Pan Edward Wiśniewski zapytał powiedział, że  ta nieruchomość jest na 
współwłasności, co będzie, gdy któryś z nich się nie zgodzi na sprzedaż. 
Pan Wójt Gminy odpowiedział, że  jest podpisane porozumienie  z 
współwłaścicielami , jeden z nim ma pełnomocnictwo sądowe. W przypadku 
rezygnacji ze sprzedaży współwłaścicieli zostaną obciążeni  kosztami . 
   W związku z brakiem dalszych  pytań i uwag  ze strony radnych  
Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały  w sprawie  zezwolenia na nabycie gruntów przeznaczonych  
na  poszerzenie drogi gminnej Nr 185064 w Rybnie. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 14 radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  
„ za” podjęła uchwałę  w sprawie zezwolenia na nabycie gruntów 
przeznaczonych  na przedłużenie drogi gminnej Nr 185064 w Rybnie 
(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
13. Projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Nowomiejskiemu pomocy  
     finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie kosztów organizacji  
     obchodów 190  - lecia Powiatu Lubawskiego. 
 
 
 
 Pan Wójt Gminy  wyjaśnił, że  Starosta Powiatu Nowomiejskiego podjął 
inicjatywę obchodów 190 lecia Powstania Powiatu Lubawskiego, zaprosił do 
współdziałania tych wszystkich, którzy kiedyś należeli  do Powiatu Lubawskiego. 
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Ustalono dofinansowanie od jednostki w kwocie 2,5 tyś. zł, obchody będą 
obchodzone w dniu 16 maja w Nowym Mieście i Kurzętniku, zwrócił się z prośbą 
do Rady o podjęcie uchwały. 

 Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie  udzielenia Powiatowi Nowomiejskiemu pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej na dofinansowanie kosztów organizacji  obchodów 190  
- lecia Powiatu Lubawskiego. 

 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 14 radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  
„ za” podjęła uchwałę  w sprawie udzielenia Powiatowi Nowomiejskiemu 
pomocy  finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie kosztów 
organizacji obchodów 190  - lecia Powiatu Lubawskiego ( uchwała stanowi 
załącznik do protokołu). 
Po podjęciu uchwały Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minutową 
przerwę  do godziny 1155. 
 
 
 
Ad. pkt.8 
 
Wolne wnioski i zapytania. 
 
 
 Radny pan Edward Wiśniewski  poruszył sprawę zbiórki opon, zgodnie z 
wyjaśnieniem  EZG Działdowszczyzna nie ma takiego programu, można 
niewielką ilość opon 2-3 zastawić tam gdzie  jest wulkanizacja, lub  przy 
wymianie opon, zostawia się  zużyte. Może należałoby  wejść w kontakt z PUK 
Ostróda , by odebrali  duże opony  zalegające w gospodarstwach, z wypowiedzi 
ich przedstawicieli na sesji wynikało ,że byli chętni zajęciem się tym tematem. 
Następnie poruszył temat boiska w Naguszewie, stwierdził, że jest w złym stanie  
i należałoby się nim zająć, kiedyś to było ładne boisko, odbywały się różne 
zawody, była to motywacja do utrzymania boiska w należytym stanie. 
 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że po sesji należałoby wejść  
w kontakt z PUK w Ostródzie w sprawie opon i zorientować się czy są 
zainteresowani tym tematem. 
Odnośnie boiska w Naguszewie jest to sygnał, by Kierownik OSiR dokonał 
przeglądu boisk i podjął stosowne działania. 
 Pan Wójt Gminy  odpowiedział, że nikt nie będzie przenosił imprez do 
Naguszewa, aby mogły odbywać się zawody boisko musi być ogrodzone, brak 
jest tam miejsc parkingowych , zachodzi potrzeba zabezpieczenia bezpieczeństwa 
na zawody, a boisko jest przy drodze. Może one służyć mieszkańcom, jeżeli 
będzie takie zapotrzebowanie ze strony mieszkańców. 
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Pan Henryk Wiśniewski - sołtys wsi Rybno powiedział, że PUK w Ostródzie 
szuka miejsca na składowanie, gdzie by mieszkańcy mogliby  składać stare opony 
np. w Gminnym Zakładzie Gospodarki Komunalnej w Rybnie , oni by  z tego 
miejsca odebrali. 
Radny Pan Edward Wiśniewski  powiedział, że w przypadku ustalenia miejsca  
i terminu w jakim można będzie składować stare opony , należałoby taką 
informację przekazać wszystkim sołtysom, aby poinformowali swoich 
mieszkańców. 
 Radny Pan Piotr Kamiński stwierdził, że z oponami starymi powinno być 
tak jak z akumulatorami, , przy zakupie nowego trzeba zdać stary, lub cena jest 
większa. 
Następnie zgłosił wniosek o ustawienie znaku  przy Szkole Podstawowej 
w Rybnie zakaz zatrzymywania się, gdyż z jednej strony zatrzymuje się autobus, 
a po drugiej stronie  są  parkowane auta osobowe prywatne, co zagraża 
bezpieczeństwo. 
Radny Pan Józef Zalewski  podziękował Panu Przewodniczącemu Rady Gminy  
za zorganizowanie imprezy turnieju piłki siatkowej ,ufundowanie  pucharu  
i nagrody, za wspieranie rozwoju sportu na terenie gminy. 
Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ma nadzieję, że ten turniej 
wpisze się do stałego kalendarza imprez, podziękował za pomoc  tym wszystkim, 
którzy przyczynili się do rozpropagowania tej imprezy, było dużo publiczności, 
wszyscy ładnie się bawili, najważniejszą rzeczą w tym wszystkim jest 
zaangażowanie młodych ludzi w sport i zdrową rywalizację. 
 Pan Mirosław Karbowski - Sekretarz Gminy poinformował radnych  
i sołtysów, że Urząd Skarbowy w Działdowie  ustawi w Urzędzie Gminy II piętro  
urnę w dniach od 24 do 30 kwietnia , aby mieszkańcy mogli składać zeznania 
podatkowe PIT 37, gdy ktoś będzie chciał potwierdzenia złożenia PIT lub 
sprawdzenia pracownik Urzędu Skarbowego będzie  służył pomocą w dniu  
28 kwietnia br. od godz. 8 do 1400. 
Przypomniał radnych o złożeniu oświadczeń majątkowych, których termin 
upływa z dniem 30 kwietnia 2008 roku. 
Pani Teresa Świniarska - sołtys wsi Rumian zapytała, kiedy jest planowane  
zebranie wiejskie w Rumianie, podniosła sprawę dzikiego wysypiska jakie tworzy 
się za  wsią Rumian i potrzebą jego usunięcia. 
 Pan Wójt Gminy powiedział, że  w Rumianie jest bardzo mało koszy  
w którym mieszkańcy składają odpady, a potem powstają dzikie wysypiska, które 
gmina musi likwidować i ponosić koszty. 
Odnośnie zebrania wiejskiego będzie zwołane po  wyjaśnieniu sprawy  
odszkodowań za  słupy energetyczne stojące na gruntach prywatnych.  
 Więcej uwag i pytań w tym punkcie nie zgłoszono. 
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Ad.pkt 9 
 
 
 Po wyczerpaniu porządku dziennego sesji Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Marian Ligman podziękował radnym, sołtysom i zaproszonym gościom za 
udział i zamknął obrady XVI sesji Rady Gminy Rybno. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała         Przewodniczący Rady Gminy 
 
Janina Czubkowska         Marian Ligman 
 
 
 
 


